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El PSM-EN celebra la protecció definitiva de Son Bosc i totes les
zones humides de les Illes Balears
 

El Consell de Govern ha aprovat avui aquestes dues propostes impulsades pel departament de Biel Vicens per tal de seguir
protegint el territori i el paisatge de les Illes Balears davant els intents de construir infraestructures que tan sols responen a
interessos empresarials i que pretenen destruir l’ecosistema del nostre territori.

El PSM-EN celebra l’aprovació del Pla Hidrològic de les Illes Balears que permetrà, entre moltes altres coses, establir un
catàleg de zones humides i protegir-les. En aquest sentit, els nacionalistes ho valoren molt positivament perquè suposa la
protecció d’una de les zones humides més important de Palma, amenaçada per la construcció d’un centre comercial de grans
dimensions, com és Ses Fontanelles.

Al mateix temps, l’ampliació de la Zona d’Especial Protecció per a les Aus de s’Albufera implica la protecció definitiva de
la zona de Son Bosc, i per tant el blindatge definitiu a les obres de construcció de l’enèsim camp de golf de Mallorca.

Aquestes dues fites demostren un cop més la feina ben feta per part de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat pel que fa
al canvi de model global de territori, basat en la conservació dels ecosistemes i posant en valor els espais naturals que
caracteritzen el paisatge de les illes.
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“El sistema tarifari elèctric espanyol és un robatori a gran
escala”
 

El Ple del Senat ha donat suport una proposta presentada pel senador del PSM-EN, Pere Sampol, per derogar la disposició
addicional primera i la disposició transitòria segona del Reial Decret Llei 14/2010 pel qual s'estableixen mesures urgents per
a la correcció del dèficit tarifari del sector elèctric, que contenien la retallada de primes al sector fotovoltaic.

La primera d'aquestes disposicions recull una limitació en el nombre d'hores amb dret a prima de les instal·lacions
fotovoltaiques, mentre que la segona fa referència a una retallada excepcional d'hores que s'aplicarà durant tres anys i que
permetrà al sistema elèctric estalviar uns 2.200 milions en aquest període.

L'aprovació s'ha produït gràcies als suports del PP, PNB, CiU, ICV, ERC i senadors del grup mixt, que han votat en contra
d'un vot particular proposat pel PSOE en contra d'incloure una esmena en la Llei Complementària d'economia sostenible per
suprimir aquesta retallada a les primeres. Ara, aquesta derogació s'inclourà en aquesta normativa, que haurà de ser avaluada
de nou en el Congrés dels Diputats.

Per tant, Sampol ha explicat que ara la cambra baixa haurà de determinar si manté la derogació de la retallada de primes a la
fotovoltaica o decideix suprimir la modificació aprovada pel Senat, per a això es requereix la majoria absoluta del Congrés.

El senador nacionalista ha comentat que tant ell com el senador del BNG José Manuel Pérez Bouza han rebut durant les
últimes dates nombrosos correus d'afectats demanant que es derogués la retallada de primes pel perjudici que els suposaria a
la seva activitat, la qual cosa ha motivat que presentaran dues esmenes en aquest sentit i que van ser ja aprovades en la
Comissió d'Economia del Senat i ara ratificades pel Ple de la Cambra Alta.

A més, ha explicat que de les prop de 68.000 explotacions que hi ha a Espanya, més de 35.000 corresponen al que es pudede
denominar com Pimes i la viabilitat estaria en risc si es continua amb la retallada de primes a l'energia fotovoltaica.

SISTEMA TARIFARI PERVERS
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Durant el Ple del Senat, Sampol ha defensat el valor del sector fotovoltaic i l'eliminació dels efectes negatius per a les petites
explotacions que contenien les disposicions addicionals del Reial Decret Llei 14/2010, ja que suposava una reducció
unilateral dels ingressos mitjans de fins a un 30%.

A més, ha denunciat la "gran perversió del sistema tarifari elèctric i la manipulació de l'opinió pública que estan practicant el
Govern i les empreses elèctriques", en culpar en la seva opinió a les energies renovables del dèficit tarifari i de l'augment del
11% de les tarifes elèctriques.

En aquest sentit, ha explicat que el sistema, pel qual es fixa un preu únic de MW / hora, fa que les nuclears guanyin 35 euros
per megawatt / hora - el que en opinió presenta un saldo de guanys de 2.000 milions d'euros anuals -, igual que passa amb les
hidroelèctriques.

"És un autèntic robatori a gran escala", ha dit Sampol per denunciar que el pervers càlcul de la tarifa elèctrica només
beneficia les grans companyies elèctriques, pel que ha advocat per una reforma del sistema tarifari de l'energia elèctrica.

A continuació, podeu visualitzar el vídeo de la intervenció del senador durant la sessió plenària d'aquesta setmana.
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PP i PSOE voten en contra de derogar el decret que permet les
prospeccions petrolieres a les costes d’Eivissa
 

Els grups parlamentaris del PP i el PSOE han votat en contra de l’esmena defensada pel senador del PSM-EN, Pere Sampol,
amb la qual es pretén derogar el decret que permet les prospeccions petrolieres al Mediterrani. Els dos partits espanyols ho
han fet durant la reunió de la Comissió de Treball i Immigració del Senat, reunida ahir horabaixa.
 
Sampol denuncia el doble discurs que mantenen els representants de PP i PSOE tant als Parlaments com als Governs de
Balears i País Valencià, mentre els senadors dels mateixos partits voten en contra dels seus companys de partit.
 
El senador del PSM-EN manté, amb tot, el vot particular contra aquest decret que autoritza a realitzar prospeccions perilloses
davant les costes d’Eivissa i País Valencià, i per tant permet que la tramitació de l’esmena segueixi endavant. Està previst
que es debati en el proper ple del Senat, que provablement se celebrarà el dia 9 de març.
 
“Estem preocupats per l’afectació sobre les possibles conseqüències sobre el sector turístic, però també pels impactes
mediambientals i econòmics. És necessari obrir un debat sobre la necessitat d’aquestes prospeccions i analitzar en profunditat
els riscos per l’ecosistema marí”.
 
El senador nacionalista confia que PP i PSOE rectifiquin durant el debat que es produirà en sessió plenària. “Sinó, estaran
votant en contra dels interessos del sector turístic de les Illes Balears”.?

Sampol ha comparegut en roda de premsa aquesta setmana junt amb Enric Morera, secretari general del Bloc Nacionalista
Valencià. Morera, durant la seva intervenció ha criticat a PP i PSOE: "són uns hipòcrites i uns mentiders que diuen  una cosa
a València i a Madrid fan altra ben diferent. Els senadors i  senadores valencians hauran de donar comptes d’esta traïció, que
posa en  perill el medi ambient i també el sector turístic valencià”.

A continuació, podeu veure el vídeo de la roda de premsa enregistrat pel BNV.
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Mascaró defensa més autogovern i una major agilitat del Consell
de Mallorca 
 

Avui s'ha produït el darrer debat de política general de la legislatura actual, una cita que ha servit per posar en evidència els punts en comú entre els socis de
l'equip de govern, així com les discrepàncies amb l'oposició. En aquest sentit, la portaveu del BLOC per Mallorca, Joan Lluïsa Mascaró, durant la seva

intervenció ha aprofitat per puntualitzar i avaluar alguns detalls del darrer any polític.

“S'ha duit a terme bona part del programa electoral que ens proposàrem el 2007 i des del punt de vista progressista, social i territorial, el balanç de la feina
feta és netament positiu”. Mascaró, al mateix temps, ha recordat que algunes qüestions, com la necessària racionalització i agilització de l'administració
insular, en restat per completar. Un fet però “que no hem de confondre amb el retall de competències del consell, ni molt manco en la desaparició dels

consells”. 

Mascaró ha incidit en la tasca realitzada per les àrees que gestiona el BLOC, com és Cultura, Patrimoni, Política Lingüística, Medi Ambient i Cooperació
Local. I com a exemples ha citat l'elaboració dels catàlegs de patrimoni, la declaració de BIC des Jonquet de Palma, un major suport als ajuntaments, l'impuls
del Projecte d'acolliment lingüístic i cultural (PALC), o l'aposta decidida per apropar la cultura a tots els mallorquins, i fer-lo partícips també de la seva
gestió a través de la creació de la Comissió Assessora d'Arts Plàstiques i la d'Activitats Cinematogràfiques, a més de donar un fort impuls al Consell

Assessor de Cultura Popular i Tradicional de Mallorca. 

Tot això, recordant també la gran tasca realitzada per l'equip de govern pel que fa a les polítiques territorials, “perquè el desenvolupament no es pot deslligar
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de la protecció”. 

En definitiva, un balanç positiu però que no fa oblidar algunes demandes pendents, com és la ja esmentada racionalització de l'estructura de l'administració,
però sobretot la necessitat d'assegurar “un autogovern sense imposicions, un finançament just i un reconeixement de la llengua catalana. Perquè aquest és el

nostre sentit de país”. 

Amb tot, les discrepàncies amb els socis de govern sobre el projecte de la Via Connectora també han estat damunt la taula. Mascaró ha assegurat que
arribaran a un acord, però serà una solució que tingui en compte “el mínim impacte territorial i paisatgístic, sempre dins el marc d'un model global de
mobilitat que està apostant fermament pel transport públic”. Un acord, en definitiva, que serà el millor per a l'interès general i que satisfarà als polítics, però

sobretot, als ciutadans. 
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“Setanta anys després els jutges encara no consideren urgent
exhumar les fosses comunes”
 

  

La Fundació Emili Darder i l’STEI-i han convocat prop d’un centenar de persones al lloc exacte on va ser afusellat el darrer
batle republicà tal dia com avui de 1937 al Cementiri Municipal de Palma. L’acte s’ha celebrat amb la presència de familiars
d’Emili Darder i una nombrosa representació política encapçalada per Biel Barceló, secretari general del PSM-EN, Fina
Santiago, Consellera d’Afers Socials i membre de l’executiva d’INICIATIVAVERDS, i la regidora de Cultura, Joventut,
Patrimoni i Política Lingüística a l’Ajuntament de Palma, Nanda Ramon.

Entre els assistents també hi eren presents el diputat Antoni Alorda i el candidat nacionalista a la batlia de Palma, Antoni
Verger, així com nombrosos membres del PSM-EN, que recolzen tots els actes d’homenatge i commemoració de la
Fundació.

El president de la Fundació, Antoni Marimon, ha dirigit unes paraules als presents per tal de posar èmfasi en la vigència del
llegat ideològic del que va ser el darrer batle republicà de Ciutat, un personatge de la nostra història més recent que va
demostrar un gran compromís social.

En aquest sentit, Maria Antònia Font, secretària d’ensenyament públic de l’STEI-i, ha recordat “la claredat, la convicció i la
coherència que van guiar les accions d’Emili Darder durant tota la seva vida, i especialment com a batle de Palma”, funció
que va exercir amb una clara voluntat de facilitar la formació i l’educació dels palmesans. Durant l’acte, a més, dos alumnes
de l’Institut d’Educació Secundària Emili Darder han llegit dos fragments de l’obra del metge i polític que va morir ara fa
74 anys afusellat per les tropes franquistes.

“Encara no s’ha fet justícia”

Pere Sampol, senador del PSM-EN i un dels principals impulsors de la Fundació, ha incidit durant la seva intervenció en la
necessitat de fer justícia encara amb una època de la nostra història recent. Així, ha denunciat que “encara hi ha sentències
que difamen la memòria dels qui van patir agressions o d’aquells qui van perdre la vida”. A més, Sampol també ha criticat
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que “un jutge designat pel govern espanyol troba que, setanta anys després, encara no és urgent exhumar les foses comunes”.

“No s’han localitzat ni exhumat, quan així ho ha demanat la família, moltes restes de les víctimes del franquisme i la guerra
civil, i encara no s’han restituït els béns confiscats”. Sampol, però, ha fet una crida a la responsabilitat personal i política per
tal de mantenir viu aquest llegat d’Emili Darder i ser lleials a la seva obra “perquè no podem deixar la política en mans
d’aquells qui la prostitueixen”.  

La història on line 

D’altra banda, aquest dia commemoratiu ha estat l’escollit per posar en marxa la nova pàgina web de la Fundació Emili
Darder (http://www.fundacioemilidarder.cat/). Es tracta d’una eina interactiva, adaptada als nous temps, que permetrà
apropar a tothom qui hi estigui interessat a la història, la biografia i l’obra d’aquest metge, polític, escriptor, però sobretot
ideòleg progressista i mallorquí.
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En marxa el projecte "Mur de la memòria"
 

L'Ajuntament de Palma ha posat en marxa el projecte “Mur de la Memòria”, un memorial de reconeixement a les víctimes de
la repressió feixista a Mallorca. Aquest dijous, coincidint amb la commemoració de l'afusellament del darrer batle republicà,
Emili Darder, la regidora Nanda Ramon ha inaugurant el primer d'un conjunt escultòric que s'ubicarà al mateix lloc del
cementiri on les tropes franquistes van matar el batle. Ramon ho ha fet junt amb la presidenta de la Funerària, Begonya
Sánchjez, i la presidenta de l'Associació per a la memòria històrica, Maria Antònia Oliver.

El marc d’aquest projecte l’Associació Memòria de Mallorca ha elaborat una base de dades que recull 1.569 registres de
víctimes de la repressió feixista relacionades amb Mallorca.

Per la complexitat i dificultats de la investigació, la relació i dades que s’aporten no són definitives. Per aquest motiu,
Memòria de Mallorca autoritza la publicació d’aquest cens de víctimes a la web de la Regidoria de Cultura amb la finalitat de
crear un canal d’informació i comunicació per esmenar possibles errades, incorporar noves dades i/o sol•licitar més
informació.

 Clica aqui per consultar la base de DADES 
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L’escriptor Pere Morey és el nou membre de la candidatura del
PSM de Calvià
 

  

L’agrupació del PSM de Calvià ha presentat avui un destacat membre de la candidatura nacionalista a la batlia del municipi
com és l’escriptor, viatger i polifacètic, Pere Morey. Al mateix temps, el PSM de Calvià ha fet públics els principals eixos
programàtics de la seva campanya en l’àmbit de la Cultura en un acte celebrat al Bosc de la Memòria a Bendinat.

Biel Barceló, secretari general del PSM i candidat de la coalició PSM-INICIATIVAVERDS a la Presidència del Govern, ha
mostrat la seva satisfacció per la participació de Morey en el projecte engrescador que lidera el candidat a la batlia de Calvià,
Rafel Sedano. “Les aportacions de Pere Morey són decisives i significatives per presentar un projecte polític complet, perquè
la nostra cultura en aquest municipi pateix un segrest per culpa de la dreta rància que governa al consistori”.

Morey,  en la seva intervenció durant la presentació, ha destacat que Calvià s’ha de convertir “en un autèntic  viver de
creació artística, tant audiovisual, com literària, cinematogràfica,  incolent la dansa i totes les manifestacions culturals”. Però
sobretot  ha incidit en les propostes que han de fomentar l’ús i el coneixement de la nostra llengua.

“L’oferta cultural és inexistent”

El candidat nacionalista, Rafel Sedano, ha detallat el contingut dels eixos del programa electoral que consisteixen en quatre
propostes prioritàries. Aquestes tenen en compte la necessitat de desenvolupar l’oferta museística diferenciada d’altres
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territoris, així com la urgència de l’aprofitament de les infraestructures municipals per dinamitzar l’oferta cultural. Però,
sense oblidar la manca d’una programació de cinema permanent a Sa Societat i la dotació de les biblioteques com a espais
oberts als calvianers i a les entitats o editorials que hi vulguin organitzar activitats.

En aquest sentit, Sedano planteja unes mesures polítiques i de gestió municipal bàsiques tenint en compte que “l’oferta
cultural actual a Calvià és inexistent, No podem oblidar que la cultura i el seu foment contribueix a la creació de la cohesió
social i l’arrelament a aquesta terra”.
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El PSM de Calvià se solidaritza amb la Plataforma per la
Llengua davant la negativa rebuda per utilitzar instal·lacions
municipals
 

 

El grup municipal del PSM a Calvià es solidaritza i manifesta tot el seu suport a la Plataforma de Calvià per la Llengua i
denuncia la negativa del consistori calvianer de permetre l’ús del Teatre Sa Societat a l’entitat per tal de dur a terme les seves
activitats.

Tal i com ha fet saber l’entitat afectada, el passat dia 8 de febrer, la Plataforma Calvià per la Llengua, entitat legalment
constituïda i donada d’alta en el Registre Municipal d’Entitats Ciutadanes, va sol·licitar oficialment poder utilitzar el teatre
per poder convocar la l’assemblea de socis, però la petició va ser denegada a no ser que es paguin unes taxes.

Rafel Sedano, representant del PSM a Calvià, i candidat nacionalista a la batlia a les eleccions del proper mes de maig, ha
manifestat que “Sa Societat és una instal·lació pública de propietat municipal, i com tots els immobles municipals, en aquest
cas els espais escènics –pagats amb els diners de tots els contribuents-, han d’estar al servei del veïnat del municipi i de les
entitats locals, una cessió sempre de forma”.

Sedano també ha fet saber que “aquesta acció té un clar objectiu contrari al funcionament d’una entitat que treballa pels drets
lingüístics a un municipi on s’incompleixen, de forma continuada les Lleis aprovades pel Parlament com n’és exemple la
Llei de Normalització Lingüística, però demostra la desvergonya dels dirigents del municipi, que són capaços de vulnerar la
legislació quan no hi estan d’acord”.

L’Ajuntament Calvià, des de que Carlos Delgado accedí a la batlia, ha destacat per la seva vulneració dels drets de la
ciutadania, però la situació és més greu encara quan queda clar que no es permet el funcionament d’entitats municipals,
mentre si que es permeten actes d’exaltació dels seus incompliments com n’és, el 24 d’octubre de 2008, l’homenatge al
batle calvianer, que va organitza a la mateixa sala de plens del municipi, l’associació anomenada Academia de Sa Llengo
Baleá, amb el seu president Juan Vanrell al capdavant.

Per tots aquests motius deim que el fet que Carlos Delgado sigui el polític de màxima confiança del candidat que el PP
presentarà com a aspirant a presidir la comunicat autònoma, José Ramón Bauzà, demostra que de cara al futur, si aquests
personatges arriben a governar, no podem esperar més que aquests casos de nepotisme antidemocràtic es tornin a repetir.

Per acabar, Rafel Sedano ha manifestat que “ni franquistes patèticament reconvertits, de mala gana, a la democràcia, com és
el cas de Carlos Delgado, ni els seus companys de viatge, mediocres i pusil·lànimes, com és el cas de José Ramon Bauzá, no
aturaran les aspiracions de normalització lingüística a les quals té dret el poble de les illes Balears”. I, afegeix que “les seves
accions no auguren res de bo per la llibertat d’expressió i d’associacionisme en cas que arribi a formar part d’un futur
Govern de les Illes Balears”.
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Bauzá ha perdut la legitmitat davant els marratxiners i
marratxineres
 

  

El grup municipal del PSM-EN considera que el batle de Marratxí, José Ramon Bauzá, ha renunciat “tard i malament” a la
dedicació exclusiva com a balte, per la qual ha cobrat 65.000 euros bruts anuals i que no complia. El regidor nacionalista Joan
Francesc Canyelles insta a Bauzá a assumir la seva responsabilitat davant els ciutadans de Marratxí davant la pèrdua de
legitimitat per haver cobrat uns doblers públics que no li corresponen durant un any i mig.  

“Amb prou feines va a l’Ajuntament un dia a la setmana”. Canyelles ha intervingut en el ple que l’Ajuntament ha celebrat
aquesta setmana, i on el regidor ha recordat la manca de capacitat del batle per gestionar els doblers públics i d’oferir una
dedicació mínima administració local.

“Consideram imprescindible que el batle dediqui tot els seus esforços al municipi de Marratxí i consideram injust que els
ciutadans de Marratxí, de tots els colors polítics, paguem la dedicació exclusiva del batle i que aquest s’hagi dedicat tot
aquest temps de forma partidista a tasques del Partit Popular de Balears, i sobretot des de l’entrada com a diputat, ara fa dues
setmanes”.  El regidor nacionalista es mostra satisfet per la renúncia, lògica i responsable, de Bauzá però considera que ha
estat una decisió forcada per la ciutadania i el grup municipal del PSM-EN.

Canyelles ha interpel·lat a Bauzá sobre la possibilitat de tornar els doblers públics que ha cobrat en concepte de dedicació
exclusiva tot i ser inexistent des de l’assumpció del càrrec de president del PP balear, ara fa prop d’un any i mig. Canyelles,
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però, no ha rebut cap resposta, tot i la insistència.

El PSM exigeix al batle del municipi que compensi els marratxiners i marratxineres i retorni els doblers que ha estat cobrant
per una dedicació que mai ha estat exclusiva. Cal recordar que el grup municipal nacionalista ja va presentar la setmana
passada una moció per exigir la renúncia voluntària a aquests doblers, just el dia en què Bauzá va jurar l’acta de diputat al
Parlament de les Illes Balears.
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Biel Barceló i Biel Huguet a De Nit de TV de Mallorca
 

Aquest dimarts, 22 de febrer, el programa De Nit de Televisió de Mallorca ha entrevistat conjuntament Biel Barceló i Biel
Huguet per analitzar l'actualitat política, però sobretot les motivacions i els detalls de l'acord entre el PSM-EN i Entesa per
Mallorca que recentment han signat les dues formacions.

A continuació podeu accedir a l'enllaç de TV de Mallorca per visualitzar l'entrevista completa.

De nit amb Neus Albis
Carregat per RTVMallorca. - Vídeos amb les notícies més candents.

http://www.dailymotion.com/video/xh5spg_de-nit-amb-neus-albis_news#from=embed
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PSM i INICIATIVAVERDS organitzen una Trobada
Municipalista
 

A continuació, podeu llegir la carta que convida a tots els interessats a participar en aquesta jornada.

ESPAI PLURAL es constituí el 25 de setembre del 2010 a Saragossa format per Iniciativa per Catalunya Verds, Chunta
Aragonesista, Iniciativa del Poble Valencià, Nueva Canaria, Paralelo 36 (Andalucia) i IniciativaVerds. En aquesta cita, a més,
el PSM hi participa com amfitrió.

El seu manifest fundacional comença dient: “Els partits que subscrivim aquest manifest hem decidit constituir un espai
estable de relacions i coordinació, per impulsar polítiques des de l’esquerra, la concepció plurinacional de l’Estat,
l’ecologisme i el feminisme amb el nom d’Espai Plural”.

I acaba: “Són necessaris nous projectes que permetin recuperar la il·lusió i motivin la participació de tots els homes i dones.
Espai Plural és una aportació decidida i crítica al necessari procés de mobilització, re_exió i debat obert per totes i tots aquells
que aposten per construir una societat justa i sostenible”.

Dia 5 de març a les 11.00 hores, a la Sala d’actes del sindicat UGT (C/ Font i Monteros, 8 de Palma), tindrem una altra
trobada, en aquest cas dedicada a l’impuls al municipalisme.

Volem convidar al seu col·lectiu a assistir a aquest debat.

No cal dir que ens interessen molt les seves opinions.
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'La Via Connectora que volem'
 

  

Des del PSM-INICIATIVAVERDS volem millorar els accessos a Palma. També  compartim la necessitat de millorar
l’accessibilitat de l’Hospital de Son Espases, i la de millorar de manera general la connectivitat perimetral de Palma.

La duplicació de la calçada de la Ma-30 (Via Connectora) i la perllongació d'aquesta via fins al Camí dels Reis en forma de
carretera convencional desdoblada (tal com va quedar establert al Pla Director Sectorial de Carreteres de Mallorca aprovat el
3 de desembre de 2009), permetrà alleugerir de manera significativa les altes densitats de trànsit de la Via de Cintura, les
Avingudes i el Passeig Marítim. També possibilita futures reformes que pacifiquin el trànsit, atorguin un caràcter urbà més
amable, i permetin, en definitiva, millorar uns espais urbans com les Avingudes i el Passeig Marítim actualment sotmesos a
una forta pressió del trànsit motoritzat.

Ara bé, el projecte de Via Connectora presentat pel Departament d'Obres Públiques (PSOE) estableix que els paràmetres de
disseny de la modificació de la Ma-30 són els d'una autovia urbana de quatre carrils, amb una velocitat de projecte de 100
km/h. Aquests paràmetres de disseny, pràcticament idèntics als d’una autopista, alteren substancialment els paràmetres que
s'havien pactat l'any 2008 i impliquen que els enllaços i les interseccions de la Ma-30 amb la resta de vies tendrien un
impacte i una ocupació de sòl de gran magnitud (glorietes de més de 100 m de diàmetre, ocupació de franges de terreny de
fins a 70 i 80 m, etc).

El projecte presentat no respon a les necessitats de mobilitat actuals, i es fa preveient futurs increments poblacionals i
urbanístics que a hores d’ara tan sols són hipotètics. A més, es maneja la hipòtesi que es perllongarà en el futur l’actual i
insostenible model de mobilitat basat únicament en el cotxe privat, cosa que també es pot posar en qüestió com demostren els
significatius increments d’usuaris del transport públic interurbà entre Palma i la resta de poblacions de l’illa (i també del
transport públic urbà) en el període 2007-2010. Si l'estratègia global de mobilitat de les administracions del nostre país està
encaminada a potenciar el transport públic per acabar amb l'hegemonia del cotxe privat, els projectes viaris hi han de ser
coherents.

Des de PSM-INICIATIVAVERDS consideram necessari replantejar els criteris de disseny de la Via Connectora, canviant el
tipus de via, d’autovia urbana de quatre carrils (pràcticament idéntica a una autopista), a carretera convencional desdoblada, i
canviant també l’actual velocitat de projecte de 100 a 80 km/h. Això és, ni més ni manco, el que vàrem acordar l'any 2008:
ens remetem a les paraules pronunciades aquell any pel president Antich al Parlament i per la presidenta Armengol en la nota
oficial de presentació de l'acord, paraules que nosaltres sí consideram rellevants. En aquesta reivindicació no estam sols:
l'Ajuntament de Palma també ha reclamat canvis en el projecte, i la plataforma "Via Connectora: Així NO" (veïnats i
ecologistes) també demana un projecte dimensionat i menys impactant.
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El que ha succeït entre octubre de 2008 i febrer de 2011 ha estat una transformació radical del disseny de la via (de carretera a
autopista) que no podem ni explicar ni compartir, però que pel bé de Palma i de Mallorca hem de poder rectificar. Estam
segurs que el PSOE i la presidenta Armengol hi actuaran amb intel·ligència, amb prudència i amb responsabilitat.
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'Memorial Antoni Mateu: omplir amb la nostra veu i rompre el
silenci'
 

La matinada del 24 de febrer de 1937, Antoni Mateu (batle d'Inca), Emili Darder (batle de Palma), Antoni Maria Ques
(polític i empresari) i Alexandre Jaume (diputat i regidor  de Palma) varen ser afusellats al cementeri de Palma pels militars 
feixistes.

 

Aquests afusellaments varen ésser  concebuts pels colpistes com a un càstig exemplar contra el  republicanisme mallorquí i
va representar la decapitació de  l'avantguarda intel·lectual i ideològica del país.

 

Des de fa uns anys, el 24 de febrer  ha esdevingut una data especial per al record d'aquests màrtirs que  foren assassinats per
defensar la democràcia, la llibertat i l'estat de  dret, i també per a la reivindicació dels més de 3.000 morts i  desapareguts
durant la repressió franquista.

 

El PSM d'Inca també ha sumat la  seva veu a la totes aquelles entitats i ciutadans que reivindiquen el  llegat democràtic i els
valors republicans d'aquests insignes  personatges, i reclamen la reparació de tots els danys causats pel cop  militar i per la
dictadura franquista.

 

La nostra agrupació ja fa set anys  que organitza el "MEMORIAL ANTONI MATEU", uns actes senzills i emotius  amb els
quals volem recordar i retre un més que merescut homenatge a  totes aquelles persones que perderen la vida o foren
perseguides per  defensar els ideals de democràcia i un model de societat lliure, de la  qual ens volen sentir dignes hereus.
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Enguany, ens hem volgut acostar a  aquest monument erigit en memòria de les víctimes del feixisme i la  intolerància per tres
raons molt simples:

 

- la  primera, perquè fou precisament el grup municipal del PSM qui  sol·licità a l'Ajuntament d'Inca que col·locàs un
monument en record de  les víctimes del cop militar i el franquisme, i volem que aquest  monument esdevengui l'homenatge
del poble d'Inca als defensors de la  democràcia. 

 

- la  segona, perquè apreciam la sensibilitat i la qualitat artística de  l'autor d'aquesta escultura, Antoni Garreta, qui ha sabut
plasmar en la  seva obra anomenada "Silenci" el dolor de la mort, el patiment del  represaliats, l'esperança d'un nou dia.

 

-I,  finalment, perquè hem volgut fer aquest acte al carrer (desafiant el  mal temps, si calia), perquè volíem omplir amb la
nostra veu aquesta  plaça i rompre el silenci. Que la nostra presència sigui la veu de tots  aquells que hagueren de guardar un
silenci forçós perquè els botxins els  varen arrabassat la vida, les propietats, la paraula, l'esperança.

 

 

Recordam a Antoni Mateu, qui fou  batle d'Inca, i a aquells inquers que foren assassinats impunement a una  treta de la presó,
com el germà d'Antoni Mateu, Bernat Mateu Ferrer.  Els germans Antoni, Emili i Josep Sancho Forges i els també 
desapareguts, Ramón Rodríguez Quiroga y Antonio Rubio Aragón.

 

Als qui foren assassinats en una  treta de can Mir, com el socialista Andreu París Martorell i els membres  de la CNT i La
Justícia Adolfo Quesada Ripoll, Antoni Bestard, Antoni  Fe, Miquel Maimó i Rafel Llompart. O aquells que foren afusellats
al  cementeri d'Inca, com Llorenç Beltrán, Gabriel Buades Pons i el mancorí  Jordi Sampol Riera. O el soldat Rafael Fiol
Seguí, afusellat a Illetes.

 

A tots ells,  a totes les persones que foren assassinades o represaliades per  defensar la democràcia i la llibertat, com ara Pere
Pau Capó, el darrer  batlle republicà d'Inca, els  retem avui homenatge i exigim que se repari el dolor causat. D'altra  manera,
no podem dir amb plenitud que som una societat orgullosament  democràtica.

 

De la mateixa manera, divendres  presentarem al Ple d'Inca una moció en la qual instam l'Ajuntament  d'Inca a sol·licitar a
l'Estat espanyol que declari nul·les de ple dret  les sentències dels tribunals repressius de Franco. Ja és ben hora que  totes
aquestes sentències siguin anul·lades i que les víctimes del  franquisme siguin rehabilitades i declarades formalment
innocents.

 

Per acabar, volem manifestar que és  necessari investigar els crims del franquisme per completar la  transició a la democràcia
amb una adequada aplicació dels principis,  internacionalment reconeguts, de veritat, justícia i reparació. I que,  com a
demòcrates, rebutjam fermament als intents d'impedir i  criminalitzar les investigacions dels crims de la guerra civil
espanyola  i de la dictadura franquista.
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Reclamam memòria i honor per als defensors de la democràcia.

Visca Mallorca!

Visca la democràcia i la llibertat!Visca la república!

 

 

Antoni Rodríguez

http://antonirodriguez.balearweb.net/
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